
 
ZPRÁVA O CHOVU V ROCE 2022 
 
V roce 2022 bylo nakryto celkem 11 fen. 3  feny nezabřezly a v 8 vrzích se narodilo celkem 
57 štěňat - 29 pejsků a 28 fenek, z toho bylo 6 mrtvě rozených. Barevně to bylo takto: 36 
černých štěňat, 8 hnědých, 6 modrých a 1 plavé. 
Uchovněno bylo celkem 7 jedinců, 2 psi a 5 fen. 
Importována do republiky byla 4 štěňata - 1 hnědý pes z Německa, 1 černá fenka z Polska a 2 
feny ze Slovenska (černá a modrá). 
Co se týče vyšetření DKK, bylo vyhodnoceno celkem 11 zvířat, 2 byla s výsledkem B, 
ostatní  s výsledkem A. 10x vyhodnocoval pan doktor Decker, 1x doktor Musil. 

Přestože  nebyl v loňském roce  přiznán žádný nestandartní jedinec, chtěla bych se k 
problému nestandartních štěňat vyjádřit více: 

Tak za prvé - není to pro chovatele žádná ostuda, že má nestandartní štěně - je to příroda! 
Dřív to byla hlezna a polovina ocasu, nyní je to převážně oko v bílém poli a nebo část ucha. 
Nemá pravdu chovatel, který tvrdí novému majiteli, že to zaroste. NEZAROSTE, jenom se to 
dá, až naroste dlouhá srst, zakrýt. A pokud štěně chovatel v Přihlášce k zápisu štěňat 
neoznačí, bude prodáno jako štěně bez vady za plnou cenu. A KLUB NEMÁ ŽÁDNOU 
MOŽNOST, ABY HO NEUCHOVNIL. 

A udělá to třeba další chovatel a za pár let se může stát, že se nakryje vlastně nestandartní 
fena s nestandartním psem. Majitelé to ani o svých psech nemusí vědět. A co myslíte, že se 
stane? Je pravděpodobné, že se narodí zase nestandartní štěňata a může to dojít tak daleko, že 
budou vypadat skoro jako polský nížinný ovčák - ten má bílé fleky kdekoliv po těle. A to asi 
žádný z nás, komu jde o rozvoj plemene, nechce.  

 

 


